
Zmian

Rozpoczęła się  
budowa Muzeum  
Bitwy Warszawskiej  
w Ossowie

Poradnia Dzieci  
Zdrowych MSPZOZ  
w Kobyłce otwarta

Paweł Żółtek

Urszula 
 Starużyk

Adam Lubiak

5

Czym jest należyta  
staranność w VAT  
i jak jej dochować

2

3

–Nie karzcie mieszkańców 
tylko dlatego, że było 
za mało dialogu, jak 
stwierdziliście podczas tej 
sesji. Według mnie dialog 
jest, spotykamy się, rozma-
wiamy – a jeśli uważacie, 
że zbyt rzadko, to zawsze 
możecie do mnie przyjść  

i porozmawiać. Ale nie karz-
cie za to mieszkańców.  mówi 
burmistrz Edyta Zbieć.  >> str. 4
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– Gmina Ząbki uzyskała 6,3 mln 
zł, to największa w Powiecie Wołomiń-

skim dotacja związana z Covid-19. (…) Pozyska-
ne środki mogą być przeznaczone wyłącznie na 
inwestycje, które teraz rozpoczynamy i które 
będziemy teraz finansowali. W przypadku 
Ząbek to  m.in. 30 dróg gminnych , budowa  
szkoły i kanalizacji deszczowej. - mówi Małgo-
rzata Zyśk, burmistrz Miasta Ząbki.  >> str. 3

Zawsze jest  
miejsce na  
nowe inwestycje  
w Ząbkach

Kombatanci, harcerze,  
druhowie z OSP,  
przedstawiciele samorządów 
powiatowego i miejskich  
oraz  organizacji społecznych, 
a także  mieszkańcy  
Powiatu Wołomińskiego  
odśpiewaniem hymnu  
i złożeniem kwiatów uczcili 
76. rocznicę wybuchu  
Powstania Warszawskiego  
i oddali hołd uczestnikom  
poległym i walczącym  
w 1944 roku.   
>> str. 5

Powiat 
Wołomiński
oddał hołd 

uczestnikom  
Powstania  

Warszawskiego

szczegóły >> str 6 - 7
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Czym jest należyta staranność  
w VAT i jak jej dochować

O „należytej staranności” i kryteriach na które należy zwrócić uwagę, aby zachować należytą staran-
ność. rozmawiamy z Pawłem Żółtkiem  – właścicielem biura rachunkowego mojerozliczenia.pl

– Sytuacja epidemiczna się 
zmienia. Wszystkim nam się 
wydawało, że sytuacja jest pod 
kontrolą a tymczasem ostatnie 
dni pokazują, że zakażeń jest 
coraz więcej. W zasadzie od 
kilku dni, niemal codziennie, 
słyszymy informacje, że mamy 
rekordową liczbę nowych zaka-
żeń. Czy dziś będziemy konty-
nuować nasze rozważania na 
temat różnych form pomocy 
dla przedsiębiorców w dobie 
koronawirusa?
- Poniekąd.
– To znaczy?
- Chcę poruszyć temat zachowa-
nia należytej staranności w VAT.
– Co to takiego?
- Należyta staranność w VAT 
to wskazanie najważniej-
szych okoliczności, 
które będą brać pod 
uwagę urzędnicy 
skarbowi w ocenie 
działalności przed-
siębiorców przy 
ro z l i c z e n i a c h 
VAT. Została ona 
przedstawiona 
w formie do-
kumentu opu-
blikowanego 
na stronach 
Ministerstwa 
F i n a n s ó w 
p o d  n a z w ą 
„Metodyka w zakresie oceny 
dochowania należytej staranności 
przez nabywców towarów w trans-
akcjach krajowych" (Metodyka). 
Jak podają autorzy, ma ona zasto-
sowanie do nabywców towarów 
w obrocie krajowym, którzy nie 
dokonali oszustwa w zakresie 

podatku VAT oraz nie wiedzieli, 
że transakcja, w wyniku której 

nabyli towar, służy oszustwu  
w zakresie VAT.
To jednocześnie „drogowskaz" dla 
przedsiębiorców. Podjęcie przez 
podatnika działań wskazanych 
w Metodyce istotnie zwiększa 
prawdopodobieństwo dochowania 
przez niego należytej staranności 

i otrzymania zwrotu VAT. Można 
stwierdzić, że to trochę taka 
„polisa ubezpieczeniowa” na 
okoliczność kontroli.
– To jak dochować należytej 
staranności?
- Z kryteriów formalnych warto 
z całą pewnością, w przypadku 
każdego nowego kontrahenta, 
potwierdzić, że kontrahent jest 
zarejestrowany w CEIDG lub  
w KRS, że na moment transakcji 
kontrahent jest wpisany do Wy-
kazu podatników VAT, że posiada 
koncesje i zezwolenia na sprze-
dawany towar, jeśli takie koncesje 
i zezwolenia są niezbędne. Warto 

również sprawdzić umocowa-

nie osób reprezentujących kontra-
henta, czy mają one odpowiednie 
pełnomocnictwa do reprezentacji.
– Czy to jedyne warunki jakie 
należy spełnić?
- To są jedynie przykładowe oko-
liczności transakcji, na które 
należy zwrócić uwagę, aby zacho-

wać należytą staranność. Ta lista 
nie ma charakteru zamkniętego, 
ponieważ w praktyce gospodar-
czej mogą wystąpić inne sytuacje 
wskazujące na możliwy udział w 
oszustwie.
Dodatkowo warto sięgnąć po 
mechanizm podzielonej płatno-
ści. Jeżeli przedsiębiorca zapłacił 
dostawcy towaru przy użyciu me-
chanizmu podzielonej płatności  
i pozytywnie zweryfikował warun-
ki formalne, a brak jest innych 
okoliczności, które jednoznacz-
nie mogłyby wskazywać na brak 
należytej staranności, to uznaje 
się, że należyta staranność została 
dochowana.

N o w e
obowiązki dla przedsiębiorców

Od 1 stycznia 2018 r. wszyscy podatnicy VAT 
muszą co miesiąc wysyłać do Urzędu Skarbowego JPK_VAT.

Przedsiębiorco! 
Nowy obowiązek dotyczy również Ciebie, 

jeśli jesteś podatnikiem VAT i składasz deklaracje 
VAT-7 lub VAT-7K.

WAŻNE!
Jednolity Plik Kontrolny musi być generowany i przesyłany 

wyłącznie w wersji elektronicznej.

czy Twoja firma jest gotowa na Jpk_VaT?

tel. 22 786 06 11
ul. szeroka 6, 05-230 kobyłka

e-mail: biuro@mojerozliczenia.pl
www.mojerozliczenia.pl

www.facebook.com/mojerozliczenia

Biuro Rachunkowe

Biuro Rachunkowe

Biuro Rachunkowe
Kobyłka ul. Szeroka 6

tel. 22 786 06 11
www.mojerozliczenia.pl

– Należyta staranność w VAT to wskaza-
nie najważniejszych okoliczności, które 

będą brać pod uwagę urzędnicy skar-
bowi w ocenie działalności przedsię-
biorców przy rozliczeniach VAT. (...) 

Ma ona zastosowanie do nabywców 
towarów w obrocie krajowym, którzy 

nie dokonali oszustwa w zakresie 
podatku VAT oraz nie wiedzieli, że 
transakcja, w wyniku której nabyli 
towar, służy oszustwu w zakresie 

VAT.– wyjaśnia Paweł Żółtek, 
właściciel biura  rachunkowego 

mojerozliczenia.pl 

www.wilenskapark.pl

INFORMACJA O WYWIESZENIU WYKAZU

Burmistrz Miasta Marki działając na podstawie art. 35 
ust. 1 ustawy o gospodarce nieruchomościami z dnia 
21 sierpnia 1997r, (tj. Dz. U. z 2020r. poz.65,284,471 
i 782) podaje do publicznej wiadomości informację  
o wywieszeniu na tablicy ogłoszeń w Zakładzie Usług 
Komunalnych w Markach na okres 21 dni tj. od dnia  
4 sierpnia  2020 roku do dnia 24 sierpnia 2020 roku 
wykazu nieruchomości przeznaczonych do najmu 
oraz dzierżawy na terenie Gminy Miasta Marki.

Szczegółowe informacje można uzyskać  
w Zakładzie Usług Komunalnych w Markach pok. nr 1 

tel. 22 781 33 73.l
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- Dopełniliśmy wszystkich for-
malności związanych z budową Mu-
zeum Bitwy Warszawskiej w Ossowie.  
W związku z tym, zarówno robotnicy, jak  
i urządzenia wkraczają na plac bu-
dowy. Założenie jest takie, żeby Mu-
zeum w Ossowie było filią Muzeum 
Wojska Polskiego, żeby muzeum, 
które powstanie było czynne przez 
cały rok. Nie tylko 15 sierpnia, nie 
tylko wtedy, kiedy obchodzimy Święto 
Wojska Polskiego, kiedy świętujemy 
tę wielką wiktorię, która dokonała 
się sto lat temu. Założenie jest takie, 
żeby Muzeum było przystępne, 
żeby ekspozycje były ciekawe, żeby 
upowszechniać wiedzę na temat tego 
epokowego zwycięstwa, które określa-
ne jest w literaturze jako osiemnasta 
bitwa decydująca o losach świata.  
A więc w przeddzień rozpoczynamy 
prace budowlane. Chcemy żeby 
muzeum powstało w ciągu dwóch lat. 
Wykonawcą tej inwestycji są instytucje 
szeroko rozumianego resortu obrony 
narodowej. Gwarantujemy sprawność 
w działaniu i jestem pewien, że ten cel 

osiągniemy - poinformował podczas 
konferencji prasowej Mariusz Błasz-
czak, minister obrony narodowej.

Następnie głos zabrał Adam Lu-
biak, starosta wołomińskie - Serdecz-
nie dziękuję Panu ministrowi za to, 

że dzięki jego decyzjom to muzeum 
wreszcie powstanie. Wiele lat przygo-
towań, wiele starań samorządowców 
z terenu naszego powiatu, sprawia, 
że to będzie dzieło wszystkich, któ-
rzy przez te lata zabiegali o budowę 
muzeum. (...) Cieszę się bardzo, że 
będzie to muzeum, w którym każdy  
będzie mógł poznać historię i tradycję 
polskiego patriotyzmu, dowiedzieć się 
jak naprawdę było w 1920 roku. - po-
wiedział podczas konferencji starosta 
Powiatu Wołomińskiego.

3 lipca 2020 r. wojewoda mazo-
wiecki wydał decyzję o pozwoleniu 
na budowę Muzeum Bitwy Warszaw-
skiej. Jego powierzchnia wyniesie 4,8 
tys. m kw.  9 lipca 2020 r. inwestor 
- Muzeum Wojska Polskiego zawarło 
umowę z Generalnym Wykonawcą,  
spółką AMW SINEVIA na budowę 
tego symbolu naszej pamięci o bo-
haterskich przodkach.

Zwieńczeniem monumentalnego 
projektu  będą wysokie maszty z biało-
-czerwonymi proporcami górującymi 
nad dawnym polem bitwy.
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– Dopełniliśmy wszyst-
kich formalności związa-
nych z budową Muzeum 
Bitwy Warszawskiej w 
Ossowie. W związku z 
tym, zarówno robotnicy, 
jak i urządzenia wkra-
czają na plac budowy 
- powiedział Mariusz 
Błaszczak, minister 
obrony narodowej.

– Wiele lat przygotowań, 
wiele starań samorzą-

dowców z terenu nasze-
go powiatu, sprawia, że 
to będzie dzieło wszyst-

kich, którzy przez te 
lata zabiegali o budowę 

muzeum. - powiedział 
podczas konferencji 

Adam Lubiak, starosta 
Powiatu Wołomińskiego.

Smutne to!
Edward M. Urbanowski

Ksiądz Tadeusz Isakowicz-Zaleski: - Jako ksiądz – a jestem już 
37 lat księdzem – nigdy się z takim przypadkiem nie spotkałem, żeby 
po 24 latach małżeństwa unieważnić ślub, zwłaszcza jeżeli jest troje 
dzieci. O takim przypadku nie słyszałem. Nie wiem, kto wydał orze-
czenie, która diecezja, jakie były powody. Co jest jeszcze dziwniejsze, 
nowa żona pana Jacka Kurskiego też miała wcześniej ślub kościelny, 
oczywiście z inną osobą, i też to małżeństwo jest unieważnione. Taki 
dublet, kiedy pobierają się dwie osoby, które obie mają unieważnienie 
ślubu kościelnego – to jest rzecz niespotykana!

Ja się nie dziwię zwykłym ludziom, są zszokowani czymś takim. 
To jest prawie że na pograniczu prowokacji. Ślub nie odbył się w 
bazylice w Łagiewnikach, tylko w kaplicy klasztornej sióstr Matki 
Bożej Miłosierdzia. Ta kaplica klasztorna to jest miejsce kultu. 
Bazylika jest nową świątynią, natomiast to w tej kaplicy były obja-
wienia, to tam jest pochowana święta siostra Faustyna. Większość 
zwykłych śmiertelników, gdyby chciała, żeby ich związek małżeński 
był pobłogosławiony w tym sanktuarium, nie ma takiej możliwości. 
To dlaczego nagle pan Kurski ją ma?

Tomasz Terlikowski - dziennikarz, filozof, działacz katolicki: - Nie 
chcę się wypowiadać na temat ślubu, dlatego, że nie znam dokumen-
tacji dotyczącej orzeczeń nieważności dwóch małżeństw, nie jestem 
też specjalistą od prawa kanonicznego. Mogę mówić jednak o klęsce, 
bo klęską jest rozerwanie małżeństwa po 24 latach, nawet jeśli uznamy 
je za niebyłe. To publiczne, w tak ważnym i pięknym sanktuarium 
celebrowanie tej podwójnej klęski wydaje mi się nie na miejscu!

W tej uroczystości uczestniczyli prominentni politycy partii, która 
mówi, że broni rodziny. To, co się wydarzyło, za zgodą krakowskich 
biskupów i z udziałem polityków Prawa i Sprawiedliwości bardziej 
zaszkodziło małżeństwu i jego trwałości niż propaganda lewicowa! 
To kolejny krok w procesie laicyzacji.

Trzeba powiedzieć otwarcie, że jako Kościół myśmy już stracili 
młodzież. Ona w znaczącym stopniu jest już poza strukturami 
Kościoła. Istotą problemu nie jest to, że oni narzekają na Kościół. 
Nawet nie jest to, że odrzucają nauczanie Kościoła w jakichś swoich 
życiowych decyzjach. To było zawsze, bo ludzie są grzeszni. Istotą 
problemu jest to, że Kościół jest im do niczego niepotrzebny. Nie 
odpowiada na żadne ich pytania. Mają Kościół gdzieś!

Młode pokolenia wchodzą na rynek polityczny coraz mocniej. 
Za trzy lata wejdzie kolejne, już bardzo mocno zlaicyzowane. Tego 
typu działania odbiją się więc nie tylko na Kościele. Odbiją się też 
na prawicy, która na razie deklaruje silne przywiązanie do wartości 
katolickich. W związku z tym myślę, że za to silne wzmocnienie ukła-
du ołtarza i tronu zapłaci przede wszystkim Kościół, ale do pewnego 
stopnia także rządząca prawica.

Redaktor Jarosław Makowski: - Jacek Kurski jest politykiem 
prawicy. Ba, jest politykiem, który w swojej strategii życia publicz-
nego eksponuje przywiązanie do katolickich wartości i Kościoła. 
Na uroczystości pojawili się wszyscy najważniejsi politycy Prawa i 
Sprawiedliwości – z prezesem Jarosławem Kaczyńskim na czele.

Jest faktem, że nikt tak nie potrafi ośmieszyć i zbanalizować kato-
lickiego nauczania, jak robią to biskupi pospołu z politykami prawicy. 
Dziś dzięki Jackowi Kurskiemu ośmieszyli instytucję, której jeszcze 
wczoraj tak zaciekle bronili – małżeństwo i rodzinę!
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Od kilku dni przebywam na 
łonie natury ciesząc się czystym,  
leśnym powietrzem w bliskim 
sąsiedztwie Liwca.  Lokalizacja 
niezbyt odległa od miejsca mo-
jego zamieszkania a jakże inne 
warunki. Czyste powietrze, cisza 
i... niemal całkowity brak dostępu 
do Internetu.  Nie widzę co dzieje 
się na FBkowych forach, nie do-
cierają do mnie żadne informacje. 
Nie ma telewizji i, o dziwo, da się 
żyć i to całkiem przyjemnie. Ta 
sielanka od czasu do czasu zakłó-
cana jest jedynie różnego rodzaju 
przemyśleniami.

We wtorek wybrałam się "do 
miasta", aby uzupełnić zapa-
sy spożywcze.  Przyodziana w 
przykładną maseczkę robiłam 
zakupy na pobliskim targowisku, 
gdy dobiegł mnie głos młodego 
mężczyzny "kobieto, nie męcz 
się, zdejmij tą maskę". Pewna, że 
to raczej nie do mnie,  poszłam 
sobie beztrosko dalej. Głos jednak 
nie odpuszczał. "No zdejmij tą 
maskę", powtarzał.  Brak reakcji 
z mojej strony wystarczająco go 
chyba zniechęcił i mogłam bez 
przeszkód dokończyć zakupy.

Ten drobny incydent sprawił, 
że przez kolejną chwilę, zamiast 
na straganach, skupiłam wzrok na 
kupujących i handlujących. Ludzi 
w maseczkach nie zauważyłam.

Przed wyjazdem z domu, co 
miało miejsce niespełna pięć dni 
wcześniej,  na bieżąco śledziłam 
doniesienia medialne jak również 
lokalne powiadomienia dotyczą-
ce COVID. Wszyscy wiedzą jak 

wyglądają statystyki.  W czasie 
rozmów z bliskimi i ze znajomymi 
COVID pojawiał się dość często.  
A tu - niespełna 60 km. od War-
szawy,  czuje się tak jakby to było 
gdzieś bardzo daleko stąd.  Czy 
aby na pewno?

Kilka dni wcześniej oglą-
dam relacje z posiedzeń rad 
gminnych dwóch samorządów 
- sesji nadzwyczajnej w Kobyłce 
i absolutoryjnej w Wołominie. 
Przyznam szczerze,  że wydarzyło 
się w trakcie tych obrad wiele sy-
tuacji dla mnie niezrozumiałych.  
Byłam również na spotkaniu in-
auguracyjnym cykl powiatowych 
obchodów 100. rocznicy Bitwy 
Warszawskiej, gdzie w kuluarach 
miałam przyjemność odbycia roz-
mów z przedstawicielami różnych 
samorządów w tym z tymi, którzy 
swój mandat pełnią od pierwszej 
kadencji.

Oprócz rozmów o tej ważnej, 
nie tylko dla naszego regionu 
rocznicy, nie zabrakło wspomnień 
z pierwszych lat samorządu w 
Polsce. Wszyscy moi rozmówcy, 
niemal jednogłośnie  stwierdzili, 
że  choć czas dzielący ten okres 
nie jest bardzo odległy,  to podej-
ście do samorządności zmieniło 
się diametralnie.

Czy tylko upływający czas miał 
wpływ na to, że samorządowe 
ideały tak bardzo się  zmieniły?

Czy tylko miejsce zamieszka-
nia ma wpływ na nasze podejście 
do rządowych zaleceń?  To nie je-
dyne pytania na które nie umiem 
znaleźć  odpowiedzi.

Czas i miejsce
Teresa Urbanowska

– W tym roku gminy mogą ubie-
gać się o dodatkowe pieniądze 
związane z pandemią. Ząbki są 
to gminą, która uzyska najwię-
cej. Z czego to wynika i na co 
zamierzacie Państwo przezna-
czyć pozyskane środki?
- Gmina Ząbki uzyskała 6,3 mln zł, 
to największa w Powiecie Wołomiń-
skim dotacja związana z Covid-19. 
Wynika to z tego, że nasz budżet 
na 2020 rok był zaplanowany na 
realizację bardzo wielu inwestycji, 
zarówno drogowych, jak i na kana-
lizację deszczową, zieleń miejską 
oraz budowę szkoły, przedszkola i 
hali sportowej. To pokaźne środki 
w miejskim budżecie. Dotacja 
stanowi rekompensatę, która za-
bezpiecza realizację zaplanowanych 
inwestycji w przypadku wystąpienia 
deficytu, wynikającego z mniejszych 
wpływów podatkowych spowo-
dowanych pandemią.  Pozyskane 
środki mogą być przeznaczone 
wyłącznie na wydatki majątkowe, 
na konkretne inwestycje, które teraz 
rozpoczynamy i które będziemy 
teraz finansowali. W przypadku 
Ząbek to  m.in. 30 dróg gminnych  
oraz wspomniane wcześniej szkoła 
i kanalizacja deszczowa. Największą 
pulę powinniśmy wykorzystać w 
2020 r, ale istnieje także możli-
wość wykorzystania części środków 
2021r. czy nawet w 2022 r., jeśli in-
westycje znajdują się w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej.
– Zbliża się 1 września i nowy rok 
szkolny. Jak przygotowują się do 
niego szkoły.
- Aktualnie przygotowania przebie-
gają dwutorowo, zarówno do otwar-
cia szkół, jak i do prowadzenia zajęć 
on-line. Musimy być przygotowani 
na każdą z tych ewentualności. 
Zajęcia on-line odbywały się już w 
ubiegłym roku szkolnym, przy du-
żym wysiłku nauczycieli,  dzieci oraz 
rodziców, którym serdecznie dzię-
kuję, ten rok udało się pozytywnie 
zakończyć.  Podczas mojej kadencji 
udało nam się dwukrotnie  podnieść 
dodatki motywacyjne dla nauczycie-
li, raz z 5% do 7% w przeliczeniu 
na etat kalkulacyjny nauczycie-
la mianowanego, a następnie w 
przeliczeniu na etat nauczyciela 
dyplomowanego.  Myślę, że jest to 
dla nauczycieli zauważalna różnica. 
Niezależnie czy zajęcia odbywają 
się w obiektach szkolnych czy on-
-line, wszystkie te dodatki, ale 
też godziny realizowane 
zgodnie z zatwierdzo-
nym arkuszem zostały 
zachowane. 
– Jak w tym roku 
Ząbki uczciły 76. 
rocznicę wybu-
chu Powstania 
Warszawskie-
go, a jak pla-
nują uczcić 
100. rocz-
nicę Bitwy 

Warszawskiej? Jakich jeszcze 
atrakcji mogą spodziewać się 
mieszkańcy okresie wakacyj-
nym?
- Podobnie jak w latach ubiegłych 
odbyła się uroczystość w Parku 
Miejskim, na której gośćmi hono-
rowymi byli kombatanci. Rocznicę 
wybuchu powstania uczcili także 
mieszkańcy miasta i przedsta-
wiciele samorządu. Inicjatorami 
obchodów są ZL'11 - Ząbkowscy 
Legioniści, Miasto Ząbki i ja jako, 
burmistrz miasta. Dołączyla się 
także Duma Warszawskiego Przed-
mieścia. To krótkie, ale bardzo 
budujące spotkanie o charakterze 
patriotycznym. 
Nasze działania dotyczące obcho-
dów 100. rocznicy Bitwy Warszaw-
skiej zakrojone są na o wiele więk-
szą skalę niż w latach ubiegłych. 
Zaczynamy już 9 sierpnia, kiedy 

to w naszym mieście odbędzie się 
IV Ogólnopolski Festiwal Pieśni 
Legionowej. 13 sierpnia obchody 
rozpoczniemy uroczystą mszą 
święta w kościele Trójcy Świętej i 
przemarszem w asyście wojskowej 
na cmentarz parafialny pod pomnik 
Bohaterów Bitwy Warszawskiej 
1920 r. Tam odczytany zostanie apel 
poległych, oddana salwa honorowa, 
nastąpi złożenie wieńców, prze-
mówienia okolicznościowe. Druga 
część – spotkanie z mieszkańcami 
i zaproszonymi gośćmi odbędzie 
się w pobliskiej szkole. Kolejnym 
elementem obchodów jest rekon-
strukcja Bitwy Warszawskiej, która 
będzie miała miejsce 30 sierpnia w 
Parku Miejskim. Uczestniczyć w 
niej będą grupy rekonstruktorów, 
zaplanowaliśmy też iluminacje 
świetlne w barwach narodowych, 
projekcję filmową oraz holoboxy 

z nagraniami lokalnych bohate-
rów. Zorganizowanie obchodów 
na tak dużą skalę było możliwe 
dzięki wsparciu Grupy Lotos, 
której chciałabym z tego miejsca 
serdecznie podziękować.  Grupa 
Lotos jest naszym głównym spon-
sorem obchodów 100. rocznicy Bitwy 
Warszawskiej.  Dodatkową atrakcją 
dla mieszkańców jest zaplanowany 
w dniach 8-9 sierpnia piknik rodzinny 
w ramach którego odbędzie się drugi 
w tym roku zjazd Food Trucków, po-
tańcówka w miejskim parku, zajęcia 
dla dzieci i tak bardzo lubiane przez 
najmłodszych dmuchańce. 

– Niebawem rozpocznie się też 
przygotowanie do nowego bu-
dżetu. Czy oprócz inwestycji już 
ujętych w WPF istnieje możliwość 
realizacji kolejnych?
- Zawsze jest miejsce na nowe działa-
nia i nowe inwestycje. Nie wspomnia-
łam na początku naszej rozmowy o 
finansach, że jest jeszcze z tarczy dla 
samorządów druga pula środków, 
opiewająca na kwotę 6 miliardów zł, z 
możliwością pozyskania przez gminy 
i powiaty dodatkowych środków skła-
dając wnioski konkursowe. Łącznie 
obie pule tarczy to 12 miliardów zł 
na inwestycje dla wszystkich samo-
rządów w Polsce. Doskonale wpisuje 
się w tą dodatkową dotację nasza hala 
sportowa, którą musimy wybudować 
przy Szkole Podstawowej nr 2. Mamy 
już pozwolenie na budowę i jeszcze 
w tym roku złożymy wniosek kon-
kursowy na ten projekt.  Oprócz tego 

jesteśmy cały czas na etapie budowa-
nia kolejnych dróg i utwardzania, tych, 
które tego wymagają. Do wpisanych 
już do budżetu 30 dróg, dojdą więc 
kolejne inwestycje infrastrukturalne. 
Przy projektowaniu budżetu spoty-
kam się z całą Radą Miasta i wspólnie 
omawiamy najważniejsze kwestie. 
Przede wszystkim kładziemy nacisk 
na to, żeby zrealizować te inwestycje, 
które mają dofinansowanie zewnętrz-
ne. Nie możemy sobie pozwolić na 
utratę tych środków i radni doskonale 
rozumieją, że w budżecie musi zna-
leźć się wszystko, na co pozyskaliśmy 
dotacje

O pozyskanych przez Miasto Ząbki dotacjach, obchodach rocznicowych 
wybuchu Powstania Warszawskiego i Cudu nad Wisłą oraz przygotowaniach 
do rozpoczęcia nowego roku szkolnego z Małgorzatą Zyśk, burmistrz Miasta 
Ząbki rozmawia Teresa Urbanowska.

Zawsze jest  
miejsce  
na nowe inwestycje  
w Ząbkach

– Gmina Ząbki uzyskała 6,3 mln zł, to największa 
w Powiecie Wołomińskim dotacja związana 
z Covid-19. (…) Pozyskane środki mogą być 

przeznaczone wyłącznie na inwestycje, które 
teraz rozpoczynamy i które będziemy teraz 

finansowali. W przypadku Ząbek to  m.in. 
30 dróg gminnych  oraz budowa  szkoły i 

kanalizacji deszczowej. - mówi Małgorzata 
Zyśk, burmistrz Miasta Ząbki. 

3 sierpnia minister Mariusz Błaszczak poinformował o rozpoczęciu budowy Muzeum Bitwy Warszawskiej 
w Ossowie. W muzeum będą zgromadzone dokumenty, eksponaty, uzbrojenie i pamiątki z tamtego okresu. 
Placówka będzie również prowadziła działalność edukacyjną skierowaną przede wszystkim do młodego 
pokolenia. Na olbrzymim placu przed muzeum przewidziano miejsce dla rekonstrukcji historycznych.  

Rozpoczęła się budowa Muzeum  
Bitwy Warszawskiej w Ossowie
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Start i meta w Radzy-
minie będą znajdowały się 
w centrum na placu Ko-
ściuszki. Trasa etapu prze-
biegnie pętlą od Radzymina, 
przez Łąki, Beniaminów, 
Dąbkowiznę, Wólkę Radzy-
mińską, Sieraków, Słupno i 
Cegielnię - w godz. 13-17 
na trasie wyścigu wystąpią 

chwilowe utrudnienia w 
ruchu samochodowym w 
czasie przejazdu peletonu.

W wyścigu weźmie 
udział 150 profesjonalnych 
kolarzy szosowych. Zawody 
są przeprowadzane w kate-
gorii "Elita" i kalsyfikowa-
ne przez Międzynarodową 
Unię Kolarską UCI. Orga-
nizatorem jest Stowarzy-
szenie Sportowe Panorama 
i Mazowiecko-Warszawski 
Związek Kolarski.

Trasa wyścigu prowa-
dzi będzie przez miasta, 
związane z historią Bitwy 
Warszawskiej:

Harmonogram wyścigu 
w Radzyminie:  13:00 - start 

ostry - START/META, pl. 
T. Kościuszki. O godzi-
nie 13:30 - Wólka Radzy-
mińska (Gmina Nieporęt) 
Premia Lotna o Puchar 
Wójta Gminy Nieporęt. W 
godzinach 16:50 - 17:00 - 
meta - START/META, pl. 
T. Kościuszki. Natomiast 
w godz. 17:10 - 17:30 od-
będzie się pl. T. Kościuszki 
ceremonia nagradzania 
zwycięzców, 

Trasa etapu II w 
Radzyminie będzie 

prowadzić nastę-
pującymi ulicami: 
start - pl. T. Ko-

ściuszki, następnie rondo 
gen. Hallera - ul. Wete-
ranów (Radzymin, Łąki) 
- ul. Fortowa i Wojska Pol-
skiego (Beniaminów), ul. 
Dąbkowizna, ul. Szkolna 
(Wólka Radzymińska), ul. 
Sienkiewicza (Sieraków), 
ul. Żeromskiego i Szkol-
na (Słupno),  ul. Polna 
(Cegielnia, Radzymin), ul. 
Norwida, ul. Konstytucji 
3 Maja (Radzymin), meta 
przy pl. T. Kościuszki

Start i meta 
w Radzyminie 

będą znajdowały 
się w centrum 

miasta na placu 
Kościuszki. Trasa 
etapu przebiegnie 

pętlą od Radzymina, 
przez Łąki, Beniami-

nów, Dąbkowiznę, 
Wólkę Radzymińską, 

Sieraków,  
Słupno i Cegielnię

13 sierpnia w Radzyminie odbędzie się  
II etap wyścigu kolarskiego  
Tour Bitwa Warszawska 1920,  
którego trasa przebiega przez miasta, 
związane z wojną polsko-bolszewicką. 

Tour Bitwa  
Warszawska 1920 

kolarski peleton w
 R

adzym
inie

172 tys. dofinansowania  
od Marszałka

Cała historia zaczęła się w maju 
bieżącego roku, gdy podczas oma-
wiania sprawozdania z działalności 
Burmistrza, poinformowano radnych o 
możliwości uzyskania dofinansowania z 
budżetu województwa mazowieckiego. 
Burmistrz Edyta Zbieć przekazała 
radnym również informację o tym, że 
Miasto złożyło wniosek na budowę 
tężni i zagospodarowanie Placu 15 
Sierpnia w Kobyłce – została w nim 
podana konkretna lokalizacja. Proce-
dowanie takich wniosków jest szybkie, 
samorządy muszą szybko reagować, 
żeby zmieścić się w terminie. Na przed-
ostatniej sesji, podczas której Miasto 
wiedziało już, że dostanie dofinanso-
wanie, poproszono radnych o zgodę na 
przesunięcie środków na wkład własny. 
Decyzja była jednak negatywna. Radni 
byli przeciwni działaniom. Urzędnicy 
przystali na żądanie radnych, że należy 
poczekać na oficjalne potwierdzenie 
dofinansowania oraz zobowiązali się do 
przygotowania koncepcji (na wyraźną 
prośbę radnych). Jednak mimo tego, 
na kolejnej sesji w trybie online 29 lipca 
decyzja radnych również nie była po-
zytywna. Dofinansowanie w wysokości 
172 tys. zł przepadło. Jak udało nam 
się ustalić, za tężnią opowiedziało się 
ośmiu radnych – w większości osoby 
z okręgów przylegających lub bliskich 
Placowi 15 Sierpnia. Przeciwko 12 
(jedna osoba się wstrzymała) – w tej 
dwunastce byli również radni z okręgu, 
w którym znajduje się Plac. 

Jakie były deklarowane  
powody odrzucenia inwestycji? 

Większość twierdziła, że brakuje 
spójnej koncepcji, a tężnia byłaby tylko 
„wrzutką”, mało spójną z całością 
późniejszego zagospodarowania. Bur-
mistrz Edyta Zbieć, wspierana przez 
znaną architekt, Kalinę Eibl, która 
była jednym z autorów przedstawianej 
radnym koncepcji, tłumaczyła, jaka jest 
wizja: - Planujemy nie tylko wybudowa-
nie tężni, ale także wykonanie nasadzeń 
roślin w taki sposób, żeby oddzielić 
teren skweru od ul. Napoleona i ul. Ks. 
Marmo. Na terenie placu zostaną wy-
dzielone poprzez nasadzenia wielolet-
nich roślin strefy do odpoczynku, a koło 
nich i wzdłuż ciągów komunikacyjnych 
planujemy usytuowanie elementów 
małej architektury – ławek, pergoli, 
czy stojaków rowerowych – po to, żeby 

stworzyć zaciszne miejsce rekreacji  
i wypoczynku, przyjazne mieszkańcom 
w różnym wieku. Teren wokół tężni 
mógłby stać się miejscem spotkań. 
W tej chwili w Kobyłce brakuje takich 
miejsc – mówiła Burmistrz. 

Pomysł Burmistrz Zbieć  
- krok po kroku

- Uważam, że powinniśmy małymi 
krokami zmieniać miasto, pozyskując 
środki, gdzie tylko to jest możliwe – 
mówi Burmistrz Edyta Zbieć. 

Jedna z radnych poparła ten plan, 
argumentując, że prawdopodobnie 
miasto nie będzie  miało nagłego 
przypływu gotówki, by zrobić coś ekstra 
za kilkaset tysięcy czy kilka milionów,  
a jeśli gospodarz nie ma pieniędzy,  
a chce pobudować dom to zadanie re-
alizuje etapami. Podkreślała, że bardzo 
chciałaby, żeby na Placu coś zaczęło się 
dziać, żeby stał się przyjaznym miej-
scem – mówiła, że ma takie zdanie nie 
tylko jako mieszkanka Kobyłki, ale także 
jako mama, która dwa razy dziennie 

bywała w okolicy Placu odprowadzając 
dzieci do szkoły i patrzyła z przykrością, 
że nic się w tym miejscu nie dzieje. 
Koncepcja zagospodarowania Placu 
musiała powstać w tydzień. Na nic 
się zdały jednak tłumaczenia, że ko-
nieczne były szybkie działania, żeby 
dostać dofinansowanie. Że w zaledwie 
tydzień – na życzenie radnych - trzeba 
było skomponować koncepcję, która 
uwzględniałaby niektóre proponowa-
ne elementy z propozycji, powstałych 
za poprzedniej kadencji – a należy 
przypomnieć, że plansze z koncepcjami 
z 2017 r. kosztowały Mieszkańców 90 
tys. zł. W wielu przypadkach  zawierają 
całkowicie nierealne elementy – wielki 
staw, brama wjazdowa do parku, bu-
dynki usługowe czy wreszcie budynek 
Urzędu Miasta. Wykonanie tych pro-
pozycji to koszt kilkunastu, a nawet 
kilkudziesięciu milionów złotych. Jedna 
z propozycji zakładała nawet wybeto-
nowanie placu. Natomiast koncepcja 
przedstawiona radnym podczas sesji, 
gdy decydowali o tężni, była realistyczna, 
jak twierdzi Burmistrz Miasta. Została 
przygotowana przez tych samych 
architektów, którzy przygotowywali 
jedną z prac w 2017 r. – Kalinę Eibl i 
Romano Botti. Autorzy znali już więc 
dogłębnie temat, a w dodatku są archi-
tektami o międzynarodowej sławie. Ich 
koncepcja zakładała zagospodarowa-
nie tylko części placu, w uniwersalny 
sposób. 

Radni nie dali się przekonać

„Przeciw” – tak brzmiała jedyna 
wypowiedź radnego, który był wicebur-
mistrzem w czasie, gdy na zleconych 
przez Miasto warsztatach urbani-
styczno-architektonicznych powstały 
koncepcje zagospodarowania Placu 15 
Sierpnia. Inni radni twierdzili, że trudno 
decydować, nie widząc projektu całego 

Placu. - Całościowy projekt zagospo-
darowania Placu 15 Sierpnia to koszt 
nawet miliona złotych – twierdzi Kalina 
Eibl. Że nie jest to realna inwestycja 
dla Kobyłki, świadczy choćby fakt, że 
poprzednicy Burmistrz Edyty Zbieć nie 
zdecydowali się na stworzenie projektu, 
na podstawie koncepcji z 2017 roku. Od 
wielu lat jedyne, co jest robione na Placu 
to koszenie trawy i opróżnianie śmieci. 
Jednak mimo tłumaczeń Burmistrz 
i architekt Kaliny Eibl podczas sesji 
padło nawet stwierdzenie, że do podjęcia 
decyzji potrzebny byłby całościowy 
projekt, zawierający próbki materiałów 
i pokazujący nawet kolor ławek. Obec-
ny na sesji prawnik Urzędu Miasta  
w pewnej chwili poinformował, że takie 
oczekiwania radnych są sprzeczne  
z orzecznictwem prawnym i wykraczają 
poza kompetencje Rady Miasta. Cóż, 
podczas wcześniejszej sesji argumen-
tem był fakt, że tężnia nie licowałaby  
z historyczną funkcją placu, stojącą na 
nim kapliczką i Bazyliką Św. Trójcy w tle. 
– Jestem przekonana, że obie te kwestie 
mogą ze sobą współistnieć. W wielu 

miastach na świecie udaje się pogodzić 
funkcje historyczne i użytkowe, nie 
widzę powodu, dla którego nie mogłoby 
się to udać w Kobyłce – mówi Edyta 
Zbieć. 

 
Mieszkańcy pytają

- Zgłaszają się do mnie mieszkańcy, 
którzy pytają mnie, w jaki sposób radni 
zamierzają zrealizować taki całościowy 
plan zagospodarowania Placu 15 Sierp-
nia, który na pewno byłby kosztowny i 
trwałby bardzo długo. Pytają, dlaczego 

nie możemy realizować zmian krok 
po kroku, chcą już teraz korzystać z 
Placu – a w tej chwili to miejsce jest 
mało przyjazne. Aż wreszcie, zapytano 
mnie, jaki radni mają plan na finanse 
miasta, skoro odrzucają dofinansowa-
nie od Marszałka. I czy w przyszłym 
roku będzie znów taka szansa, żeby 
dostać pieniądze. Zapytałam o to w 
Urzędzie Wojewódzkim – nie wiadomo. 
Być może straciliśmy jedyną okazję – 
mówi Burmistrz Edyta Zbieć, zapytana  
o nastroje w mieście po sesji. 

Burmistrz powiedziała też, że kilka 
osób pytało ją również o zasadność 
zarzutów, że proponowana lokaliza-
cja jest zła z powodu dużego ruchu 
przy sąsiadujących ulicach. - Tężnie 
zmieniają jakość powietrza wokół  
i tworzą mikroklimat. Poza tym nie jest 
to dobry pomysł, żeby stawiać tężnię 
w lesie, czy w odległych lokalizacjach, 
w których nie ma monitoringu, czy 
odpowiedniej infrastruktury (prąd, 
woda). Poza tym, gdy powstanie już 
wiadukt przy stacji PKP Kobyłka 
Ossów, a miasto wybuduje już ulicę 
nowoprojektowaną do ul. Mareckiej, 
to natężenie ruchu na Napoleona się 
znacznie zmniejszy. Ulica Napoleona 
straci wówczas status drogi powiatowej 
i stanie się drogą gminną – tłumaczy 
Edyta Zbieć. 

Nie ma dialogu – nie ma tężni

- Nie karzcie mieszkańców tylko 
dlatego, że było za mało dialogu, jak 
stwierdziliście podczas tej sesji. We-
dług mnie dialog jest, spotykamy się, 

rozmawiamy – a jeśli uważacie, że zbyt 
rzadko, to zawsze możecie do mnie 
przyjść i porozmawiać. Ale nie karzcie 
za to mieszkańców. Bo mówicie, że 
jesteście za tężnią, ale jednocześnie za 
nią nie jesteście – powiedziała na sesji 
Burmistrz Edyta Zbieć. 

Następnego dnia do Urzędu Miasta 
dzwoniono z Urzędu Marszałkow-
skiego z zapytaniem, kiedy będzie 
możliwe podpisanie umowy. – Niestety 
z przykrością musiałam odpowiedzieć, 
że nie możemy podpisać umowy, 
ponieważ radni nie wyrazili zgody 

na inwestycję – mówi Edyta Zbieć. 
Burmistrz Kobyłki usłyszała wówczas 
od rozmówcy, że to niespotykane  
i praktycznie się nie zdarza.

- Chciałabym podziękować tym 
radnym, którzy wsparli projekt. To w 
sumie jedyne dobro, jakie wyniknęło 
z całej sprawy – można zobaczyć, 
którym radnym zależy na Kobyłce i jej 
mieszkańcach. Ta ósemka pokazała, że 
ważniejsza jest dla nich wspólna sprawa 
i potrzeby tego miasta, niż ewentualne 
personalne konflikty i osobiste animozje.

Nie będzie tężni  
w Kobyłce  
– radni zrezygnowali  
z dotacji

Podczas ostatniej sesji Rady Miasta Kobyłka radni odrzucili uchwałę, która umożliwiłaby 
budowę tężni i zagospodarowanie Placu 15 Sierpnia w Kobyłce. W ten sposób Kobyłka 
zrezygnowała z uzyskanego już dofinansowania od Marszałka Województwa Mazowiec-
kiego. Niewiele samorządów na taki krok się decyduje. Jakie były argumenty radnych?

– Nie karzcie mieszkańców 
tylko dlatego, że było za mało 
dialogu, jak stwierdziliście 
podczas tej sesji. Według 
mnie dialog jest, spotykamy 
się, rozmawiamy – a jeśli 
uważacie, że zbyt rzadko, 
to zawsze możecie do mnie 
przyjść i porozmawiać. 
Ale nie karzcie za to 
mieszkańców. (...) mówi 
burmistrz Edyta Zbieć

Młodzieżowy 
Turniej  Siatkarski 
o puchar 
Starosty 
Wołomińskiego  
z okazji 
100. rocznicy 
Bitwy 
Warszawskiej 
1920 roku

Hala OSiR
w Wołominie

Korsaka 4
Rozpoczęcie turnieju

godzina 1000

29
08

Klub Siatkówki
Huragan Wołomin

Zadanie dofinansowano 
ze środków 
Powiatu Wołomińskiego

Tężnia solankowa na placu 15 Sierpnia w Kobyłce - koncepcja Romano Botti i Kaliny Eibl
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W dniu 22 lipca 2020r. odbyła się XXI Sesja Rady Gminy 
Jadów, podczas której  po raz drugi w tej kadencji radni 
dokonali oceny pracy organu wykonawczego w zakre-
sie gospodarki finansowej. 

Jednogłośne  
absolutorium  
dla wójta  
Gminy Jadów

plan budżetow
y w

ykonany

Przed przystąpieniem do 
podjęcia uchwały o absolu-
torium i wotum zaufania 
dla wójta Gminy Jadów, 
Dariusza Kokoszki, wójt 
Jadowa przedstawił zebra-
nym Raport o stanie gminy 
za 2019 rok.

Za udzieleniem abso-
lutorium opowiedzieli się 
wszyscy zebrani radni, po-
dejmując w tym względzie 
stosowną uchwałę. Były 

kwiaty i życzenia. Gratulacje 
wójtowi oraz skarbnik gminy 
przekazała przewodnicząca 
Rady Gminy Regina Maria 
Sadlik wraz z radnymi.

Dariusz Kokoszka 
podziękował radnym za 
udzielenie absolutorium 
i pozytywną ocenę swojej 
pracy podkreślając, że to 
jeden z najlepiej wykona-
nych planów budżetowych 
w ostatnich latach. Wyraził 
nadzieję, że dalsza współ-

praca przyniesie tyle samo 
korzyści w roku 2020. Wska-
zał, że praca nad budże-
tem jest udziałem wielu 
osób, do których należą 
pracownicy urzędu, któ-
rzy starają się jak najlepiej 

wykonywać swoje obowiąz-
ki. Podziękowania skiero-
wał również do sołtysów  
i mieszkańców, którzy bez-
interesownie i z dużym 
zaangażowaniem włączają 
się w prace na rzecz gminy. 

Według wójta Jadowa-
potwierdziła się teza, że 
"razem możemy więcej", a 
udzielone absolutorium to 
zachęta do dalszego dzia-
łania na rzecz gminy i jej 
mieszkańców

Zdaniem Dariusza 
Kokoszki, wójta Gminy 
Jadów, potwierdziła 
się teza, że "razem 
możemy więcej", a 
udzielone absolu-
torium to zachę-
ta do dalszego 
działania na 
rzecz gminy i jej 
mieszkańców.

Kombatanci, harcerze, Ząbkowscy 
Legioniści ZL’11, OSP Ząbki, przed-
stawiciele powiatowego i miejskiego 
samorządu oraz mieszkańcy Ząbek 
spotkali się 1 sierpnia w godzinę „W” 
przy Pomniku Bohaterów Obrońców 
Ząbek i Drewnicy w Parku Miej-
skim im. Szuberta. Swoją obecnością, 
odśpiewaniem hymnu i złożeniem 
kwiatów uczcili 76. rocznicę wybuchu 
Powstania Warszawskiego i oddali hołd 
uczestnikom poległym i walczącym w 
1944 roku.

W uroczystości udział wzięli Stefan 
Załęski wraz z małżonką oraz por. w 
st. spocz. Edward Piórkowski. Władze 
miasta reprezentowali Małgorzata 
Zyśk, burmistrz Ząbek oraz Joanna 
Wysocka, głowny specjalista w Biurze 
Promocji, Kultury, Sportu i Zdrowia 
UM Ząbki.

Hołd bohaterskim powstańcom 
oddali przedstawiciele ząbkowskiej 
Straży Miejskiej wraz z komendantem 
Zbigniewem Forysiakiem, Ząbkowscy 
Legioniści ZL’11 i  Marcin Bożedaj z 
Komisariatu Policji w Ząbkach. Klub 
radnych KO Ząbki reprezentowali Edy-
ta Kalata, wiceprzewodnicząca Rady 
Miasta Ząbki, Tomasz Kalata, radny 
Powiatu Wołomińskiego oraz Marzena 
Toton, Olga Oleksyn i Anna Miazga – 
radne Miasta Ząbki.  W uroczystości 
udział wziął także Grzegorz Siwek – 
reprezentant Powiatu Wołomińskiego  
oraz liczne grono mieszkańców, dla 
których pamięć o 63 dniach heroicznej 
walki nadal pozostaje żywa. Uroczystość 
poprowadził ząbkowski radny, Adam 
Niewiadomski.

W Markach obchody 76. rocznicy 
wybuchu Powstania Warszawskie-
go rozpoczęły się uruchomieniem 
syren alarmowych, odpaleniem rac 
oraz odśpiewaniem Mazurka Dą-
browskiego. Fragmentem biuletynu 
informacyjnego z 2 sierpnia 1944 roku 
odczytanym przez prowadzącego – 
przewodniczącego Rady Miasta Pawła 
Pniewskiego - uczestnicy uroczystości 
zostali wprowadzeni w nastrój, jaki 
wówczas panował na ulicach Warszawy. 
Następnie prezes – senior  Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Markach druh An-
toni Widomski przybliżył informacje 
na temat działań powstańczych, jakie 
toczyły się w rejonie Marek z udziałem 
żołnierzy Armii Krajowej II Rejonu 
"Celków". Po krótkiej przemowie 
zebrane delegacje przy dźwiękach 
werbli złożyły kwiaty pod pomnikiem. 
Wieńce złożyli: w imieniu kombatantów 
walk o niepodległość - kapitan Michał 
Babiuch; przedstawiciele Ochotni-
czej  Straży Pożarnej w Markach z 
prezesem Marcinem Brzezińskim;;  
przedstawiciele środowisk senioralnych 
– Jadwiga Golińska, Ryszard Kurlanda, 
Antoni Mirończyk; przedstawiciele 
stowarzyszenia „Struga wczoraj, dziś, 
jutro” – radna Urszula Paszkiewicz 
oraz Norbert Zawadzki; przedstawi-
ciele stowarzyszenia  „Marki, Pustelnik, 
Struga” – Izabela Kaczyńska, Zbigniew 
Paciorek i Marek Borkowski. Zastępca 
burmistrza Grzegorz Kasprowicz 
oraz radni: Anna Chojecka, Agnieszka 
Lużyńska i Jarosław Jaździk złożyli wie-
niec od mieszkańców Marek.. Wspólną 
modlitwę poprowadził ks. Adam Żurad

W Kobyłce rocznica Powstania War-
szawskiego była dniem pełnym wzru-
szeń i żywą lekcją historii. Burmistrz 
Miasta Edyta Zbieć wraz z paniami 
dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicz-
nej, Miejskiego Ośrodka Kultury oraz 
Miejskiego Samodzielnego Publiczne-
go Zakładu Opieki Zdrowotnej złożyła 
kwiaty na Grobie Powstańca podczas 
miejskich obchodów 76. rocznicy 
Powstania Warszawskiego. Hołd bo-
haterom złożyli także przedstawiciele 
Komitetu Pamięci Rotmistrza Witolda 
Pileckiego (przewodniczący Bogdan 
Grzenkowicz odczytał list Ministra 
Obrony Narodowej do organizatorów 
i uczestników obchodów), Klubu 
Radnych Prawa i Sprawiedliwości, 

Towarzystwa Przyjaciół Miasta Kobyłka 
oraz Ochotniczej Straży Pożarnej. Uro-
czystość, w której wzięli udział radni, 
mieszkańcy, przedstawiciele organizacji 
i stowarzyszeń, a także Honorowa 
Obywatelka Miasta Maria Balicka po-
prowadził Arkadiusz Ziółkowski, prezes 
Stowarzyszenia im. II szwadronu 11 
Pułku Ułanów Legionowych. Modlitwę 
odczytał ksiądz Andrzej Rusinowski. 
Wartę honorową pełnili harcerze ze 
Szczepu 4 DH i GZ.

Mieszkańcy Zielonki spotkali się 
na skwerze Armii Krajowej przy ulicy.
Kolejowej, by oddać hołd Powstań-
com. 1 sierpnia punktualnie o godz. 
17:00 zawyły syreny, po których został 
odśpiewany Mazurek Dąbrowskiego. 
Do zebranych przemówił burmistrz 

Kamil Michał Iwandowski, a modli-
twę za wszystkich poległych podczas 
powstania poprowadził ks. Kazimierz 
Seta, proboszcz parafii Matki Bożej 
Częstochowskiej.Zebrane delega-
cje złożyły kwiaty pod pomnikiem 
Żołnierzy Armii Krajowej. Pierwszą 
wiązankę w imieniu całej społeczności 
Zielonki – złożyły władze samorządowe, 
kombatanci i przedstawiciele seniorów. 
Wśród delegacji byli przedstawiciele 
Hufca ZHP Zielonka, Adam Łossan 
radny Powiatu Wołomińskiego oraz 
zielonkowscy kibice Legii Warszawa, 
którzy jak zawsze przygotowali specjal-
ną oprawę wydarzenia. Na zakończenie 
uroczystości odśpiewano pieśń "War-
szawskie dzieci".

Mieszkańcy Gminy Tłuszcz trady-
cyjnie 1 sierpnia o godz. 17.00 zebrali 
się pod pomnikiem Żołnierzy 32 puł-
ku piechoty Armii Krajowej obwodu 
Radzymin „Rajski Ptak” walczącym w 
akcji „Burza”, aby oddać hołd uczest-
nikom Powstania Warszawskiego. 
Dokładnie 76. lat temu podjęli oni walkę 
o ratowanie suwerenności naszego 
kraju. Kwiaty w imieniu własnym oraz 
mieszkańców Gminy Tłuszcz złożył 
zastępca burmistrza Waldemar Bana-
szek, radni Rady Miejskiej w Tłuszczu 
Włodzimierz Fydryszek i Adam Kisiel 
oraz dziekan dekanatu tłuszczańskiego 
ks. Dariusz Skwarski. Hołd oddali także 
wicestarosta wołomiński Robert Szydlik 
wraz z radnym Waldemarem Sitkiem, 
przedstawiciele Grupy Rekonstrukcji 

Historycznej „Rajski Ptak” i przedsta-
wiciele klubu kibica Legii Warszawa.

W Wołominie program obcho-
dów 76. rocznicy wybuchu Powstania 
Warszawskiego obejmował złożenie 
wieńców pod tablicą łączniczki Teresy 
Bartnik ps. "Diana" przy Zespole Szkół 
numer 3 w Wołominie oraz koncert 
piosenek powstańczych i z okresu 
20-lecia międzywojenneg. 2 sierpnia 
odprawiona została uroczysta msza 
święta w Kościele pw. Matki Bożej 
Częstochowskiej.

1 sierpnia o godz. 17:00 w Ra-
dzyminie zawyły syreny.  Mieszkańcy 
Radzymina hołd bohaterom AK oddali  
na Cmentarzu Żołnierzy Polskich 1920 
Klub AK Ziemi Radzymińskiej. Po zło-

żeniu kwiatów uczestnicy uroczystości 
wzili udział w mszy świętej w kolegiacie 
radzymińskiej.

Żołnierze radzymińskiego obwodu 
Armii Krajowej "Rajski Ptak" włączyli 
się w lipcu 1944 roku w akcję "Burza", 
lecz na początku sierpnia Niemcy 
odparli radziecką ofensywę pancerną 
i ponownie zajęli Radzymin, Wołomin 
i cały region. Armia Radziecka dopiero 
we wrześniu zajęła prawobrzeżną część 
stolicy, a potem obserwowała walczącą 
Warszawę zza rzeki. 

Punktualnie o godzinie 17:00 w 
całym powiecie wołomińskim rozległy 
się dźwięki syren.  Przecchodnie za-
trzymywali się, by minutą ciszy, uczcić 
bohaterów i poległych tamtych dni.

Aleksandra Olczyk

1 sierpnia mieszkańcy Powiatu Wołomińskiego uczcili uczestników Po-
wstania Warszawskiego poległych i walczących w 1944 roku.

Powiat oddał hołd 
uczestnikom Powstania  
Warszawskiego

Kombatanci, harcerze,  
druhowie z OSP,  
przedstawiciele samo-
rządów powiatowego  
i miejskich oraz organi-
zacji społecznych,  
a także licznie przy-
byli na uroczystości 
mieszkańcy Powiatu 
Wołomińskiego odśpie-
waniem hymnu  
i złożeniem kwiatów 
uczcili 76. rocznicę 
wybuchu Powstania 
Warszawskiego i oddali 
hołd uczestnikom  
poległym i walczącym  
w 1944 roku.  

Burmistrz Miasta Kobyłka Edyta Zbieć razem z Dyrektorem Miejskiego Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Kobyłce Urszulą Starużyk uroczyście otworzyły Poradnię Dzieci Zdrowych po remoncie.

Poradnia Dzieci Zdrowych  
MSPZOZ w Kobyłce otwarta

Poradnia zajmuje 1/5 całości 
powierzchni Przychodni. Wy-
konana została zgodnie z pro-
jektem opracowanym dla całej 
Przychodni, który realizował 
założenia programu Dostęp-
ność + dla zdrowia. Celem pro-
gramu jest przystosowanie po-
mieszczeń Podstawowej Opieki 
Zdrowotnej do potrzeb osób 
niepełnosprawnych, starszych 
oraz dzieci i kobiet ciężarnych 
i karmiących. Poradnia Dzieci 
Zdrowych czynna będzie od 
wtorku 4 sierpnia. 

Zgromadzonych gości przy-
witała Urszula Starużyk, dyrek-
tor Miejskiego Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Kobyłce.

- Remont poradni miał na 
celu przystosowanie placówki 
do wymogów ochrony zdrowia, 
wymigów epidemiologicznych, 
ale przede wszystkim miał 
sprawić, aby była ona przyjazna 
dla małych pacjentów, aby była 
miejscem w którym dziecko 
chętnie przebywa - powiedzała 
dyrektor Urszula Starużyk.

Następnie głos zabrała Edyta 
Zbieć, burmistrz Maista Kobyłka 
- Chciałabym pogratulować pani 
dyrektor, że udało się już wykonać 
pierwszy etap remontu. Dziękuję 
wszystkim którzy dołożyli swoją 
małą cegiełkę przy prowadzonym 
remoncie. - powiedziałą Edyta 
Zbieć. 

Po część powitalnej nastąpiło 
uroczyste przecięcie wstęgi przez 
burmistrz Edytę Zbieć, dyrektr 
Urszulę Starużyk i właściciela 
firmy wyykonującej remont, Sła-
womira Sztajerwalda,  a następnie 
krótki spacer po zmodernizowa-
nych wnętrzach kobyłkowskiej 
placówki. 

- Jestem pozytywnie zasko-
czona poziomem wykonanych 
prac. Wreszcie mamy fajne po-
mieszczenia - kolorowe, weso-
łe, z muzyką i zabawkami dla 
najmłodszych mieszkańców 
Kobyłki - dodała na zakończenie 
uroczystości burmistrz Edyta 
Zbieć. Aleksandra Olczyk

Remont miał na celu przystosowanie placówki do wymogów ochrony zdrowia i wymigów epidemiologicznych,
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PROGRAM OBCHODÓW
            15 SIERPNIA
07 00       XXX ZAWODY GOŁĘBIARSKIE „CUD NAD WISŁĄ”  

(CMENTARZ ŻOŁNIERZY POLSKICH 1920) 

08 00       START XX RAJDU KATYŃSKIEGO  
(CMENTARZ ŻOŁNIERZY POLSKICH 1920)

10 00      XXXI TURNIEJ BRYDŻOWY IM. J. POŁULICHA (HALA ROKIS) 

14 30       UROCZYSTOŚCI PRZY POMNIKU WINCENTEGO WITOSA  
W RADZYMINIE (PL. WOLNOŚCI) 

15 15       UROCZYSTOŚĆ DOTYCZĄCA BUDOWY MUZEUM BITWY  
 WARSZAWSKIEJ W RADZYMINIE („ŚWIETLICA PIELGRZYMA”  
 AL. JANA PAWŁA II 64) 

17 00       MSZA ŚWIĘTA NA CMENTARZU ŻOŁNIERZY POLSKICH 1920 
APEL POLEGŁYCH I ZŁOŻENIE WIEŃCÓW NA BRATNICH  
MOGIŁACH Oglądaj ONLINE  

20 30       KONCERT KAMERALNY PIOTRA RUBIKA  
(PARK ELEONORY CZARTORYSKIEJ) Oglądaj ONLINE 

            16 SIERPNIA
10 00       PROCESJA RÓŻAŃCOWA Z OBRAZEM MATKI BOŻEJ ŁASKAWEJ, 

SPOD CMENTARZA ŻOŁNIERZY POLSKICH 1920,  
DO SANKTUARIUM ŚW. JANA PAWŁA II W RADZYMINIE

12 00       MSZA ŚWIĘTA I UROCZYSTOŚĆ POŚWIĘCENIA FIGURY MATKI  
BOŻEJ ŁASKAWEJ (SANKTUARIUM ŚW. JANA PAWŁA II  
W RADZYMINIE)

14 30      PIKNIK WOJSKOWY (SANKTUARIUM ŚW. JANA PAWŁA II  
                W RADZYMINIE)
Uczestniczy obchodów wyrażają zgodę na utrwalenie ich wizerunku na zdjęciach i filmach relacjonujących przebieg uroczystości  wydarzeń, przestawionych w niniejszym programie.

Sponsorzy Biegu 1920Komitet Honorowy

Mariusz Błaszczak
Minister Obrony Narodowej

Konstanty Radziwiłł 

Romuald Kamiński 
Biskup Warszawsko-Praski

Adam Struzik  
Marszałek Województwa Mazowieckiego

Organizatorzy

STULECIE BITWY 
WARSZAWSKIEJ 1920 W RADZYMINIE
ŚWIĘTO WOJSKA POLSKIEGO
Radzymin, 15 sierpnia 2020 r.

WYDARZENIA ROCZNICOWE 
          SIERPIEŃ - WRZESIEŃ 
                 POPLENEROWA WYSTAWA RZEŹBIARSKA „ŚWIĘTO VIRTUTI MILITARI”  

 (CENTRUM RADZYMINA) 
                WYSTAWA BIBLIOTEKI PUBLICZNEJ W RADZYMINIE I MUZEUM NIEPODLEGŁOŚCI  
                Z OKAZJI 100-LECIA BITWY WARSZAWSKIEJ (CMENTARZ ŻOŁNIERZY POLSKICH 1920)

         8 SIERPNIA 
1100      OGÓLNOPOLSKIE MISTRZOSTWA SZARADZIARSKIE „CUD NAD WISŁĄ” (HALA ROKIS) 

         9 SIERPNIA 
7 00        XXVI ZAWODY WĘDKARSKIE „CUD NAD WISŁĄ” (ŁOWISKO JEGIEL) 

         13 SIERPNIA
    TOUR BITWA WARSZAWSKA 1920 – PRZEJAZD WYŚCIGU KOLARSKIEGO  

PRZEZ RADZYMIN (CENTRUM RADZYMINA)

         14 SIERPNIA 
20 00      MSZA POLOWA RAJDU KATYŃSKIEGO I MOTO CUDU  

(PRZY CMENTARZU ŻOŁNIERZY POLSKICH 1920)  

         15-17 SIERPNIA 
                WIRTUALNY BIEG 1920 – XXIX PÓŁMARATON „CUD NAD WISŁĄ” – BIEG ROZPROSZONY 
                 (START BIEGU 15.08. GODZ. 9:00 – ZAKOŃCZENIE BIEGU 17.08 GODZ. 23:59) 

WWW.BIEG1920.PL 

           16 SIERPNIA 
17 00     POKAZ SPECJALNY FILMU „CUD NAD WISŁĄ” Z 1921 R.  
               (MIEJSKA SALA KONCERTOWA W RADZYMINIE)

         23 SIERPNIA
9 00        TURNIEJ PIŁKI NOŻNEJ DLA DZIECI Z OKAZJI 100-LECIA „CUDU NAD WISŁĄ”  

 (STADION MIEJSKI RKS MAZUR RADZYMIN) 

         18 WRZEŚNIA 
11 00     KONFERENCJA NAUKOWA PT. „RADZYMIN – WARSZAWA – POLSKA. OBRONIONA  

NIEPODLEGŁOŚĆ” (MIEJSKA SALA KONCERTOWA W RADZYMINIE).   
PATRON – MUZEUM NIEPODLEGŁOŚCI.

12 30     WRĘCZENIE NAGRÓD W KONKURSIE HISTORYCZNYM ON-LINE  
PT. „CO WIESZ O WOJNIE POLSKO-BOLSZEWICKIEJ”

Partnerzy

Powiat  
Wołomiński

Patroni medialni

Patronat Narodowy  
Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej  
Andrzeja Dudy  
w Stulecie Odzyskania Niepodległości

Burmistrz Miasta Ząbki Małgorzata Zyśk zaprasza na uroczyste obchody 100. rocznicy Bitwy War-
szawskiej 1920 roku w Ząbkach.

Zaproszenie na obchody 100 lecia  
Bitwy Warszawskiej do Ząbek

Kolejne ząbkowskie obchody 
rozpocznie koncert galowy IV 
Ogólnopolskiego Festiwalu Pie-
śni Legionowej, który odbędzie 
się w dniu 9 sierpnia br. około 
godz. 19.00, po wieczornej mszy 
świętej w kościele pw. Miłosier-
dzia Bożego w Ząbkach przy  
ul 11 listopada 4.

Współorganizatorami wy-
darzenia wraz z Burmistrzem 
Ząbek, są: Wojciech Bardowski 
z Fundacji Kultura z Pasją oraz 
Zofia Paczóska ze Stowarzy-
szenia Edukacyjnego Ziemi 
Węgrowskiej.

Następne wydarzenia z tego 
cyklu to uroczyste obchody 
100-lecia Bitwy Warszawskiej  
z udziałem kompanii honoro-
wej Wojska Polskiego, a także 
Chóru Miejsko Parafialnego 
Mater Misericordiae, Orkiestry 
Dętej Miasta Ząbki i pocztów 
sztandarowych. Uroczystości 
odbędą się 13 sierpnia br. o godz. 

18.00 w kościele pw. Trójcy Św.  
w Ząbkach przy ul Piłsudskiego 46.  
Po mszy nastąpi przejście na 
cmentarz parafialny, gdzie pod 
pomnikiem Poległych w obronie 
Ojczyzny w sierpniu 1920 r. zo-
stanie odczytany Apel Poległych, 

zostaną także złożone kwiaty. 
Na cmentarzu zostanie oddana 
salwa honorowa ku czci poległych 
w wykonaniu kompanii Wojska 
Polskiego.

Tego dnia odbędzie się rów-
nież oficjalnie odsłonięcie pa-

miątkowego muralu poświęcone-
go ks. Ignacemu Skorupce, który 
znajduje się na Szkole Podstawo-
wej nr 1 przy ul. Piłsudskiego 35.

Kolejnym wydarzeniem bę-
dzie piknik historyczny z grupa-
mi rekonstrukcyjnymi, sprzętem 
wojskowym i kuchnią wojskową,  
a także projekcją filmu do-
kumentalnego o Bitwie War-
szawskiej 1920 r. Piknik odbę-
dzie się w Parku Miejskim im.  
M. Szuberta w Ząbkach w dniu 
30 sierpnia br. w godz. 12.00 
-22.00. Na pikniku będzie moż-
na także zobaczyć holoboksy  
z nagraniem lokalnych boha-
terów 1920 r. oraz iluminacje 
świetlne w barwach narodowych.

Wydarzenia z cyklu 100. lecia 
Bitwy Warszawskiej w Ząbkach 
objęte są patronatem Prezydenta 
RP Andrzeja Dudy. 

Głównym sponsorem koncer-
tu i pikniku historycznego jest 
Grupa Lotos S.A

Uroczystości uświetni Orkiestra Dęta Miasta Ząbki 

 Posiadasz nieruchomość na sprzedaż? Skontaktuj się z Naszym Biurem!
 Organizujemy całą sprzedaż lub kupno nieruchomości za Ciebie.
 Wykonujemy profesjonalną sesję zdjęciową przy użyciu aparatów, dronów, kamer 360o, itp.
 Zbieramy w Twoim imieniu wszystkie dokumenty niezbędne do sporządzenia Aktu Notarialnego.
 Pomagamy załatwić formalności z uzyskaniem Warunków Zabudowy czy też innych pozwoleń.
 Nasze biuro działa na terytorium całego województwa mazowieckiego.
 Poszukujemy dla naszych klientów nieruchomości typu domy, rezydencje, wille, apartamenty, 

mieszkania, lokale usługowe, hale wielkopowierzchniowe, działki, grunty, itp.
 Wynagrodzenie? Tą kwestię zostawmy na koniec! Liczy się zadowolenie naszych klientów. 

ZAPRASZAMY DO WSPÓŁPRACY! 
DORADZIMY TOBIE JAK KUPIĆ, SPRZEDAĆ,  

WYNAJĄĆ NIERUCHOMOŚĆ
ul. Ks. Ignacego Skorupki 32 lok. U2,  
05-091 Ząbki

Doradca ds. nieruchomości - Tomasz Porowski
tel. 519 829 920


